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PROTOKOŁ Nr XXI/2016 
z sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie  

odbytej w dniu 14 września 2016r. 
 
 

Pkt 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dwudzieste pierwsze w bieżącej kadencji obrady sesji Rady 
Miejskiej. Na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan 15 Radnych w obradach udział bierze  
14 Radnych. W związku z powyższym, stwierdził quorum do podejmowania prawomocnych uchwał  
na dzisiejszej sesji. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej powitał Radnych, Panią Burmistrz, Panią Skarbnik, Pana Sekretarza, 
Prezesa ZNP oraz Sołtysów. Dodał, że na sesję zostali zaproszeni Starosta Powiatu Koneckiego, 
Przewodniczący Rady Powiatu oraz Radni Rady Powiatu, którzy nie są obecni, ponieważ  
w dniu dzisiejszym o godz. 11.00 odbędzie się Sesja Rady Powiatu. Poinformował, że będą dziś obecni 
przedstawiciele „Lokalnej Grupy Działania – U Źródeł”, którzy w sprawach różnych będą chcieli zabrać 
głos. 
 
Pkt 2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają uwagi bądź propozycje  
do otrzymanego porządku obrad. Uwag nie wnoszono.  
Radni otrzymali projekt porządku obrad oraz mają go przed sobą Przewodniczący stwierdził,  
iż nie zachodzi potrzeba jego odczytywania.  
 
Proponowany porządek obrad przedstawia się następująco: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z  XIX i XX sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 
5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 
6. Informacja o przebiegu wykonania budżetu i kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Stąporków za I półrocze 2016r 

 Opinia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej 
7. Przyjęcie „Informacji na temat stanu przygotowań placówek oświatowych do nowego roku 

szkolnego” 
8. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:  

a) zmiany uchwały XVI/116/2016 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 31 marca 2016r  
w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie gminy Stąporków w 2016 roku, 

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków na lata 2016-2026, 
c) zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2016 rok, 
d) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Koneckiemu na realizację w 2017 roku zadania  

pn: Przebudowa drogi powiatowej Nr 0437T Samsonów-Odrowąż-Boków w km 16+300-
17+475 na długości 1175 mb w miejscowości Odrowąż (Etap I)  

e) uchylenia uchwały Nr XVIII/124/2016 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 31 maja 2016r  
w sprawie sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących własność Gminy Stąporków. 

9. Zapytania i interpelacje radnych. 
10. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 
11. Sprawy różne. 
12. Zamknięcie obrad sesji. 
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W głosowaniu jawnym porządek obrad został przyjęty przez Radnych jednogłośnie 14 głosami  
„za” (przy biorących udział w obradach 14 Radnych). 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 
Pkt 3.  Przyjęcie protokołu z XIX i XX Sesji. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Radni otrzymali protokoły, które znajdują się  
w Biurze Rady. 
 
W głosowaniu jawnym protokół z XIX Sesji Rady Miejskiej został przyjęty przez Radnych jednogłośnie 
14 głosami „za” (przy biorących udział w obradach 14 Radnych). 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 
W głosowaniu jawnym protokół z XX Sesji Rady Miejskiej został przyjęty przez Radnych jednogłośnie 
14 głosami „za” (przy biorących udział w obradach 14 Radnych). 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 
Pkt 4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej odczytał Informację Przewodniczącego o działalności 
międzysesyjnej (w załączeniu do protokołu). 
  
Pkt 5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej.  
 
Sekretarz Wojciech Ślefarski odczytał Informację Burmistrza o działalności międzysesyjnej  
(w załączeniu do protokołu). 
 
Burmistrz Dorota Łukomska – podziękowała Sołtysom, Radzie Sołeckiej oraz Radnym  
za organizowanie spotkań sołeckich.  
Dodała, że wykonano już wiele inwestycji, w tej kadencji w prawie 100% zakończymy wodociągowanie 
Gminy. Jesteśmy na etapie opracowywania dokumentacji na kilka nowych placów zabaw. Czekamy na 
oddanie w użyczenie terenu w Wólce Zychowej, gdzie też może powstać plac zabaw. W Czarnej 
powstanie plac zabaw i siłownia pod warunkiem, że mieszkańcy zdecydują o jego powstaniu zamiast 
boiska. Wykonano remonty szkół, w tym wymiana dachu w szkole w Stąporkowie i Krasnej, oraz 
drobne prace wewnątrz szkół. Przed nami te większe remonty w szkołach, o których wielokrotnie 
wspominałam. W tej kadencji planuję opracować dokumentację na salę gimnastyczną przy SP Nr 1 
oraz będą prowadzone prace mające na celu wykonanie elewacji SP nr 2 w Stąporkowie. 
Pani Burmistrz powiedziała, że jesteśmy na etapie przygotowania projektu budżetu, poprosiła 
Sołtysów zainteresowanych inwestycjami na terenie sołectw o wspólne zweryfikowanie przekazanego 
wcześniej harmonogramu pod kątem wykonanych inwestycji i ewentualnych potrzeb. 
 
Pkt 6. Informacja o przebiegu wykonania budżetu i kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Stąporków za I półrocze 2016 r. 
 
Przewodnicząca Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej Pani Danuta Jedynak 
odczytała Opinię Komisji o wykonaniu budżetu gminy Stąporków za I półrocze 2016 r. (w załączeniu do 
protokołu). 
 
Pani Skarbnik Anna Pisarczyk odczytała uchwałę 67/II/2016 VIII Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Kielcach z dnia 13 września 2016 r. w sprawie opinii o informacji o przebiegu 
wykonania budżetu Gminy Stąporków za I półrocze 2016 r. (w załączeniu do protokołu). 
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Radny Edward Mazur – poprosił Panią Skarbnik o podanie kwoty obsługi długu. Dodał, że za I półrocze 
2016 r. zapłacono ok. 200 tyś zł, zapytał jaka kwota pozostała do końca spłaty całego długu chociaż 
w przybliżeniu. 
 
Skarbnik Anna Pisarczyk – powiedziała, że WIBOR nie zależy od nas, należy bezpiecznie planować 
wysokości oprocentowania, jakimi obciąży nas bank za obsługę długu. Podanie precyzyjnych wartości 
na tym etapie spłaty długu jest niemożliwe. 
 
W głosowaniu jawnym Informacja o przebiegu wykonania budżetu i kształtowaniu się Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Stąporków za I półrocze 2016 r. została przyjęta przez Radnych 
jednogłośnie 14 głosami „za” (przy biorących udział w obradach 14 Radnych). 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 
 
Pkt. 7. Przyjęcie „Informacji na temat stanu przygotowań placówek oświatowych do nowego roku 
szkolnego” 
 
Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej Pani Elżbieta Jóźwik odczytała protokół  
z posiedzenia wyjazdowego Komisji (w załączeniu do protokołu). 
 
Radny Edward Mazur – powiedział, że Pani Burmistrz już o tym wspomniała, ale trzeba zabezpieczyć 
pieniądze w budżecie na przyszły rok, bo nasze szkoły są w opłakanym stanie zarówno z zewnątrz  
jak i wewnątrz - poodpadane płytki w łazienkach, rury kanalizacyjnej zabezpieczone pianką, w nowej 
hali sportowej zapada się podłoga. Komisja Spraw Społecznych ustaliła z Dyrektorami szkół, że w ciągu 
miesiąca przedstawią plany remontowe. W imieniu Komisji Spraw Społecznych i wszystkich Radnych 
zwrócił się do Pani Burmistrz z prośbą o zabezpieczenie środków w budżecie na remonty szkół. 
 
W głosowaniu jawnym Informacji na temat stanu przygotowań placówek oświatowych do nowego 
roku szkolnego została przyjęta przez Radnych jednogłośnie 14 głosami „za” (przy biorących udział  
w obradach 14 Radnych). 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 
Pkt. 8. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej poinformował, że na wspólnym posiedzeniu Komisji 
Rady Miejskiej zostały omówione wszystkie projekty uchwał, ponieważ Radni mają je przed sobą  
nie będą odczytywane. 
 
Pkt 8. a) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały XVI/116/2016 Rady Miejskiej w Stąporkowie  
z dnia 31 marca 2016r w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Stąporków w 2016 roku. 

 
Radni nie mieli pytań i uwag do projektu uchwały. 
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” (przy biorących udział w obradach 14 Radnych) 
została podjęta uchwała Nr XXI/146/2016 w sprawie zmiany uchwały XVI/116/2016 Rady Miejskiej  
w Stąporkowie z dnia 31 marca 2016r w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Stąporków w 2016 roku. 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 
Ad. 8. b) Projekt Uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków  
na lata 2016-2026. 
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Radni nie mieli pytań i uwag do projektu uchwały. 
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” (przy biorących udział w obradach 14 Radnych) 
została podjęta uchwała Nr XXI/147/2016 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Stąporków na lata 2016-2026. 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 
Ad. 8. c) Projekt Uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2016 rok. 

 
Radni nie mieli pytań i uwag do projektu uchwały. 
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” (przy biorących udział w obradach 14 Radnych) 
została podjęta uchwała Nr XXI/148/2016 w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2016 rok. 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

 
Ad. 8. d) Projekt Uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Koneckiemu  
na realizację w 2017 roku zadania pn: Przebudowa drogi powiatowej Nr 0437T Samsonów-Odrowąż-
Boków w km 16+300-17+475 na długości 1175 mb w miejscowości Odrowąż (Etap I). 
 
Radni nie mieli pytań i uwag do projektu uchwały. 
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” (przy biorących udział w obradach 14 Radnych) 
została podjęta uchwała Nr XXI/149/2016 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Koneckiemu na realizację w 2017 roku zadania pn: Przebudowa drogi powiatowej Nr 0437T 
Samsonów-Odrowąż-Boków w km 16+300-17+475 na długości 1175 mb w miejscowości Odrowąż 
(Etap I).  
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 
Ad. 8. e) Projekt Uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XVIII/124/2016 Rady Miejskiej  
w Stąporkowie z dnia 31 maja 2016 r. w sprawie sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących 
własność Gminy Stąporków. 
 
Radni nie mieli pytań i uwag do projektu uchwały. 
 
W głosowaniu jawnym 8 głosami „przeciw” przy 6 głosach „za” (przy biorących udział w obradach  
14 Radnych) nie została podjęta Uchwała w sprawie uchylenia uchwały Nr XVIII/124/2016 Rady 
Miejskiej w Stąporkowie z dnia 31 maja 2016 r. w sprawie sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących 
własność Gminy Stąporków. 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 
Pkt 9. Zapytania i interpelacje radnych. 
 
Radny Kamil Zieliński – podziękował Radnym oraz Pani Burmistrz za wykonanie inwestycji - droga na 
Placu Wolności za budynkiem nr 12. Mieszkańcy są zadowoleni i wnoszą o wykonanie drogi pomiędzy 
blokiem nr 13 a garażami.  
 
Pkt 10. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 

 
Sekretarz Wojciech Ślefarski powiedział, że interpelacja została przyjęta i w miarę możliwości będzie 
realizowana. 
 
 
 



 

5 

 

Pkt 11. Sprawy różne 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej powitał przedstawicieli „Lokalnej Grupy Działania – U Źródeł” – Panią 
Justynę Godlewską Koordynatora LGD oraz Panią Katarzynę Potocką Specjalistę ds. projektów. 
 
Radna Joanna Wojna – zaproponowała zaproszenie przedstawiciela Urzędu w LGD. 
 
Sekretarz Wojciech Ślefarski – poinformował, że przedstawicielem jest Pani Renata Sidor, która 
obecnie jest na zwolnieniu lekarskim. 
 
Justyna Godlewska Koordynator LGD – od 2007 r. Gmina Stąporków należy do Stowarzyszenia, dzięki 
czemu wszystkie podmioty gospodarcze, stowarzyszenia mogą korzystać z dodatkowych środków  
z programu rozwoju obszarów wiejskich. W przekazanych materiałach znajdują są informacje  
na co w najbliższym okresie programowania można wnioskować, jakiego typu będą projekty oraz na 
jakie kwoty. W okresie programowania 2014–2020 połowa budżetu przeznaczona jest na rozwój 
działalności i jej zakładanie, pozostała część przeznaczona jest na rozwój kapitałów społecznych i 
integracje społeczne. Również stowarzyszenia mogą wnioskować o budowę małej infrastruktury 
turystycznej np. place zabaw, boiska. Zachęciła do informowania o LGD, na stronie internetowej 
znajdują się wszelkie informacje nt. aplikowania o środki. Zaprosiła również do biura na doradztwo 
indywidualne.  
 
Radna Joanna Wojna – zapytała o podejmowanie działalności gospodarczej w sektorze turystycznym - 
czy agroturystyka nie będąca działalnością gospodarczą może się ubiegać o dofinansowanie. 
 
Justyna Godlewska Koordynator LGD – niestety agroturystyka nie może ubiegać się o dofinansowanie, 
ponieważ o środki mogą ubiegać się tylko tzw. zusowscy.  Ale jeżeli prowadzona jest działalność  
np. wynajem pokoi, nadany jest nr PKD to można wnioskować o środki np. na remont, adaptacje 
nowych  pomieszczeń. 
 
Radny Zbigniew Wiśniewski zapytał o podejmowanie działalności gospodarczej przez osoby do 29 
roku życia. 
 
Justyna Godlewska Koordynator LGD – to program dla osób młodych do 29 roku życia, zakładających 
działalność gospodarczą i rejestrujących się w ZUS-ie. Wnioskodawca musi mieć nadany numer 
beneficjenta w Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. Najlepiej nie otwierać działalności 
przed złożeniem wniosku, bo mając już działalność można się starać o środki tylko na rozwój.  
O środki na rozwój mogą się starać osoby, które w przeciągu co najmniej 3 lat przez pełne 365 dni 
prowadziły własną działalność ubezpieczoną w ZUS-ie. Rodzaj działalności jest dowolny ale 
preferowana jest branża turystyczna, ze względu na „Piekielny Szlak”, który łączy Gminy.  
Zarówno podejmowanie działalności jaki i jej rozwój wiąże się z utworzeniem miejsca pracy (umowa  
o pracę lub umowa spółdzielcza o pracę na pełnym ZUS-ie) przez okres 2 lat. Preferencyjne warunki są 
dla osób zakładających działalność gospodarczą, ponieważ otrzymują pieniądze z góry, otrzymuje 70% 
w momencie podpisania umowy, 30% otrzymuje po rozliczeniu końcowym. 
Dofinansowanie na rozwój działalności polega na refundacji wydatkowanych środków w wysokości do 
70% (30% stanowi wkład własny). Obowiązkiem jest utrzymanie stanowiska pracy na umowie o prace 
przez okres 3 lat od wypłaty ostatniej części dofinansowania. 
 
Radna Joanna Wojna – czy jest możliwość wprowadzenia zmian dot. agroturystyki np. w Statucie LGD. 
W Urzędzie Marszałkowskim można starać się o środki unijne ale warunkiem jest ubezpieczenie  
w KRUS-ie. W LGD obowiązkiem jest ubezpieczenie w ZUS-ie i prowadzenie działalności.  
Dla agroturystyki, która nie jest działalnością gospodarczą nie ma możliwości uzyskania 
dofinansowania. 
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Justyna Godlewska Koordynator LGD – zapisy w statucie nie mają znaczenia, LGD działa na podstawie 
rozporządzeń Ministra Rolnictwa.   
 
Sekretarz Wojciech Ślefarski – zapytał czy samozatrudnienie w przypadku zakładania działalności jest 
spełnieniem warunków projektu oraz od jakiego momentu liczy się czas utrzymania stanowiska pracy. 
 
Justyna Godlewska Koordynator LGD – odpowiedziała, że samozatrudnienie jest spełnieniem tych 
warunków, a utrzymanie stanowiska pracy liczone jest od momentu wypłaty ostatniej transzy 
dofinansowania. Środki wypłacane są najczęściej do miesiąca od daty złożenia wniosku. 
Przedstawiciel LGD zwróciła się do wszystkich obecnych o informowanie o możliwości dofinansowania 
z LGD. Z Gminy Stąporków zgłasza się dużo osób, co bardzo cieszy. LGD ma największe środki i 
najłatwiej dostępne, ponieważ nie ma zbyt wysoko postawionych wymagań. 
 
W sprawach różnych głos zabrały następujące osoby: 
 
1. Radny Edward Mazur – w imieniu organizatorów VI Pikniku Stąporkowskiego podziękował 

Sołtysom oraz wszystkim uczestnikom wspomagającym akcję. W ciągu 5 godzin uzbierano 28 tyś 
zł, które zostaną przeznaczone na wycieczki dla dzieci, oraz na pomoc dla ludzi chorych, mających 
niepełnosprawne dzieci lub znajdujących się w trudnej sytuacji. Ponadto powiedział, że 31 maja br. 
została podjęta uchwała ws. sprzedaży dwóch mieszkań w Stąporkowie, 6 Radnych złożyło 
wniosek o uchylenie tej uchwały. Podziękował Przewodniczącemu Rady za pomoc w utworzeniu 
projektu uchwały. Wcześniej złożono pismo do Komisji Mieszkaniowej z odpowiedzi wynika, że w 
Stąporkowie od 1992 r. są wnioski o przydział mieszkania. Zarejestrowanych jest 76 wniosków o 
przydział lokali, w tym 74 wnioski kwalifikują wnioskodawców ze względu na dochód na przydział 
mieszkania socjalnego a 2 wnioski kwalifikujące na zawarcie umowy najmu lokalu mieszkalnego. 
Ponadto 26 rodzin ma wyrok eksmisyjny. Wnioskowaliśmy do Rady aby uchylić uchwałę i nie 
sprzedawać  tych mieszkań. Powołaliśmy się na uchwałę z marca 2012 r., którą przegłosowało 
większość Radnych z poprzedniej kadencji, którzy obecnie zasiadają na Sali. W uchwale podane są 
nawet sumy jakie powinny być przeznaczone na inwestycję w mieszkania. Następnie przeczytał 
część rozdziału 8: 
 
Budowa zasobu mieszkaniowego gminy celem zabezpieczenia lokali dla osób:  

 pozbawionych mieszkania wskutek klęsk  żywiołowych, katastrofy, pożaru lub innych zdarzeń 
losowych,  

 uprawnionych do otrzymania lokalu socjalnego na mocy prawomocnego wyroku sądowego,  

 o niskich dochodach, znajdujących się w trudnych warunkach mieszkaniowych. 
 

Powiedział, że nie może komentować wyniku głosowania, ale zapytał, jak to się stało, że uchwałę 
podjęliśmy w 2012 r. i jej  nie wykonujemy - bo powinniśmy zabezpieczyć mieszkania a je 
sprzedajemy. Wczoraj otrzymaliśmy listę i wiele mieszkań jest zadłużonych. Trzeba coś zrobić, aby 
tym ludziom pomóc. A w naszej Gminie są ludzie, którzy potrzebują tych mieszkań. Zaznaczył, że to 
nie Pani Burmistrz a Rada podjęła decyzję o sprzedaży tych mieszkań. Następnie przywołał pismo z 
2011 r. podpisane Przez Zastępcę Burmistrza Andrzeja Głogowskiego: na mieszkanie w 
Stąporkowie oczekuje się od kilku do kilkunastu lat. Zapytał - dlaczego te mieszkania sprzedajemy? 
Ludzie pytają po co są głosowane uchwały, jak nie są realizowane. Dodał, że jest mu bardzo 
przykro. 

 
2. Sołtys Lelitkowa – w imieniu swoim, mieszkańców wsi i Rady Sołeckiej podziękował za wykonanie 

oświetlenia ulicznego na moście drewnianym i betonowym w Lelitkowie. Dodał, że na tą 
inwestycje przeznaczony był fundusz sołecki z 2014 r., Pani Burmistrz przeznaczyła dodatkowe 
środki na ten cel. 
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3. Radna Joanna Wojna – od kilku lat poruszany jest temat dzików, które robią duże straty i są 
niebezpieczne. Od kilku lat nic się w tym temacie nie zmienia. 
Sołtys Niekłania Małego – dodał, że dziki nie tylko niszczą uprawy ale i atakują ludzi, stwarzają 
zagrożenie dla bezpieczeństwa ludzi. 

 
4. Przewodniczący Rady Miejskiej – poinformował, że problemem nadal są bobry. Sprawa została 

zgłoszona do Ochrony Środowiska, będzie sporządzony wniosek o odstrzał bobrów a następnie 
rozbiórka tamy. Sołtys Niełkania Wielkiego – dodał, że na ul. Spółdzielczej jest nowa tama, posesje 
są podtopione.  

 
5. Radny Edward Mazur – problemem w całej Gminie są pojemniki na odzież używaną. W niektórych 

miejscach ubrania leżą wokoło pojemników. Poprosił Pana Sekretarza o zajęcie się tematem. 
 

Sekretarz Wojciech Ślefarski udzielił odpowiedzi na pytania zadane przez Radnych i Sołtysów:  
 
Ad 1. 5. Wypowiedź Radnego Edwarda Mazura dot. mieszkań socjalnych oraz pojemników na odzież 
używaną. 
W Gminie Stąporków jest dużo rzeczy, które należałoby zrobić. Pan Radny wypowiadał się, na temat 
stanu szkół i ich potrzeb. Podjął Pan dyskusję ws. sprzedaży lokali. Każdy problem, który należałoby 
rozwiązać wiąże się z pieniędzmi, których Gmina Stąporków nie ma by wszystko w jednej chwili zrobić. 
Najważniejsza jest modernizacja oczyszczalni ścieków i to jest dla Gminy priorytet. W sprawie lokali 
socjalnych lepszym rozwiązaniem byłoby mieć w jednym miejscu kilka lokali, niż lokale socjalne 
porozrzucane w gminnym zasobie. Ukryte tam są duże koszty, które należy ponosić. Znamy problem, 
wiemy jakie jest zapotrzebowanie ale dążymy do tego, by lokale socjalne powstały w dwóch miejscach 
i tam kumulowały koszty jakie trzeba ponosić wychodząc naprzeciw zapotrzebowaniem społecznym. 
Taka jest koncepcja i będziemy dążyć do jej realizacji.  
Sprawą pojemników na odzież używaną zajmuje się wydział nieruchomości, ochrona środowiska 
zainteresuje się tematem. Dodał, że na najbliższej sesji przedstawi jakie działania zostały podjęte. 
 
Obrady Sesji Rady Miejskiej opuścił Radny Zbigniew Wiśniewski. 
 
Ad. 2. Wypowiedź Sołtysa Lelitkowa ws. wykonania oświetlenia ulicznego.  
Podziękowania zostaną przekazane Pani Burmistrz. 
 
Ad. 3. 4. Wypowiedź Radnej Joanny Wojny, Przewodniczącego Jacka Kołodzieja oraz Sołtysów 
Niekłania Małego, Niekłania Wielkiego ws. dzików i bobrów. 
Dziki stwarzają zagrożenie, niestety Natura 2000 im sprzyja. Gmina przyjmuje do wiadomości 
zgłoszenie, przekazuje je do odpowiedniego koła łowieckiego, które organizuje odstrzał. Urząd nie ma 
instrumentu, który mógłby spowodować podjęcie decyzji o odstrzale.  
Z bobrami jest podobna sytuacja i musi być zgoda na odstrzał. Powiedział, że będzie dążył do tego, by 
odstrzelić ich jak największą ilość. Ważniejszy jest człowiek niż zwierzę, a one zaczynają zagrażać 
ludziom. W referacie ochrony środowiska jest młoda kadra i staramy się wychodzić naprzeciw 
mieszkańcom. 
 
Następnie Pan Sekretarz zwrócił się z prośbą do zebranych o wskazanie osoby, która prowadzi 
gospodarstwo rolne. W ramach programu opieki nad zwierzętami Gmina musi współpracować  
z gospodarstwem rolnym na wypadek, gdyby była konieczność zabrać zwierzę przechowywane w 
niegodnych warunkach. Od lat porozumienie było zawarte z gospodarstwem w Odrowążu, które 
obecnie nie prowadzi już gospodarstwa. Żeby zrealizować obostrzenia prawne musimy mieć wskazane 
gospodarstwo. Jak nie w naszej gminie to w gminie sąsiedniej, powiecie lub województwie. Podobna 
sytuacja jest ze schroniskiem - psy zostają wywożone do miejscowości Szczyty w woj. łódzkim. Prosimy 
o wskazanie osób, z którymi będziemy prowadzić rozmowy. Dodał, że całkowity koszty przekazania 
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zwierząt i ich utrzymania przez dany okres ponosi gmina - nie jest natomiast przewidziane 
wynagrodzenie za tzw. gotowość. Dodał, że od 2010 roku nie było w Gminie takiego przypadku.  
 
Obrady Sesji Rady Miejskiej opuścił Radny Sławomir Dąbrowski. 
 
Radny Edward Mazur – odniósł się do wypowiedzi Pana Sekretarza ws. mieszkań socjalnych – na 
Komisji również rozmawialiśmy o oczyszczalni ścieków i o szkołach. Ludzie oczekują na mieszkanie 
socjalne ale i na mieszkanie komunalne, które przysługuje ludziom o niskich dochodach, chorym - takie 
osoby mamy w Gminie Stąporków. Komisja Mieszkaniowa powinna przydzielić mieszkanie najbardziej 
potrzebującym z kolejki. Są ludzie co by płacili, bo nie stać ich na wynajem i płacenie dodatkowo 
czynszu. Stwierdził, że my nie chcemy tym ludziom pomóc a idziemy na łatwiznę sprzedając 
mieszkania. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej podsumowując sprawę mieszkań powiedział, że temat był szeroko 
omawiany i Radni podęli decyzje. 
 
Ponadto Pan Sekretarz Wojciech Ślefarski poinformował Sołtysa Lelitkowa, że nie ma potrzeby 
ustawiania we wsi pojemnika na odzież używaną, tym bardziej, że niepotrzebne ubrania można oddać 
w niebieskim worku razem z segregowanymi śmieciami. 
 
 
Pkt 12. Zamknięcie obrad sesji  
  
Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił zamknięcie obrad sesji, 
dziękując wszystkim za przybycie. 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła      Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
Justyna Głowala      Jacek Kołodziej 


